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Z A P I S N I K 
 

Sa redovne, skupštine Srpske Ornitološke Federacije  2021. 
 

       Dana 26.06.2021. godine sa početkom u 10 hu prostorijama Doma kulture u Ugrinovcima  održana je 
redovna skupština Srpske Ornitološke Federacije. 
       Skupštini su prisustvovali: Robert Tomek (predsednik), Dragan Kusonić (potpredsednik), Miroslav 
Stojanović (sekretar), Marina Jovanović (blagajnik),Dragan Ćamilović (član UO.), Miloš Stanković (član 
UO) Dragan Lazarević(ovlašćeni predstavnik SO.),Zoran Jakovljević (predsednik NO SOF), Branislav 
Karajović (predsednik DK.) nagradjeni članovi SOFa – Prvaci Srbije kao i delegati udruženja članica saveza i 
sekcija pri savezu. 
 

        Po planu toka skupštine prvi (svečani) deo ovog zasedanja bio je posvećen  podeli pehara prvacima 
Srbije za 2020/21.god. I specijalnih priznanja udruženjima koja su u teškim uslovima pandemije Korona 
virusa organizovala izložbe i takmičenja.  
        Predsednik Robert Tomek  u uvodnoj reči poželeo je dobrodošlicu svim prisutnima i zahvalio im se što 
su došli u ovolikom broju , čestitao    dobitnicima priznanja “prvaka Srbije” poželevši im puno uspeha u radu 
i u svim narednim sezonama. 
       Pre dodele pehara najuspešnijim takmičarima u prethodnoj sezoni predsednik saveza izrazio je 
neizmernu zahvalnost udruženjima koja su u protekloj teškoj sezoni uspela da urade ono što nije skoro niko u 
regionu pa i u celoj Evropi i uprkos pandemiji virusa Covid -19 u nesvakidašnjim uslovima uspeli da 
organizuju izložbe i takmičenja i tako omaguće kontinuitet u radu SOFa u takmičarskom smislu. “Ovi ljudi, 
ne samo da su uspeli u svojim zamislima već su to učinili na vrhunskom nivou. Ponosni smo na ova 
udruženja i ovom prilikom im se još jednom neizmerno zahvaljujem”, rekao je predsednik.  
      Nakon ovih reči zahvalnosti g.Tomek je pozvao predstavnika udruženja “Zlatno pero” iz Kruševca i 
saopštio da je u protekloj sezoni ovo udruženje organizovalo skoro sve što se u jednoj sezoni može 
organizovati : Državni šampionat u pesmi štiglića i bastarda (sekcija S1) , savezno takmičenje kanarinaca 
pesme Slavujar (sekcija S) i u toj teškoj godini, jedinu saveznu izložbu svih sekcija i klasa SOFa. “Hvala vam 
na svemu momci” poručio je predsednik i uz gromoglasan aplauz prisutnih ovu laskavu plaketu predao 
g.Draganu Božiću predstavniku udruženja “Zlatno pero”. Drugu plaketu uz takođe veliku zahvalnost 
predsednik Tomek dodelio je predstavniku udruženja “Slavuj” iz Beograda naglasivši da je takmičenje 
kanarinaca pesme Slavujar koje su oni organizovali zapravo bilo prvo takmičenje ovih ptica nakon 
priznavanja rase na svetskom nivou što ima posebnu draž i mesto u istoriji SOFa i našeg Slavujara. Uz 
gromoglasan aplauz ovu plaketu preuzeo je g. Siniša Nikoliš predsednik društva Slavuj BG.  
      Još jednu plaketu u znak zahvalnosti za izuzetnu saradnju i višegodišnju pomoć savezu pri uvozu i 
distribuciji prstenja za ptice. Ovu plaketu gospodinu Saši Abramoviću iz špedicije “Plan B” uručila je gđa 
Marina Jovanović koja i neposredno već duži niz godina sarađuje sa g. Abramovićem. I ova dodela i 
zahvalnost ispraćena je aplauzom.  
     g. Abramović se zahvalio svima na ovom iznenadnom ali prelepom gestu i izrazio veliku čast da bude 
dobitnik jedne ovakve plakete. Naveo je da je srećan zbog saradnje sa SOF-om i poželeo da ta saradnja traje 
još dugo na obostrano zadovoljstvo. 
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     U nastavku, predsednik je dao reč takmičarskoj komisiji i pozvao predsednika komisije da uruči pehare 
“Prvaka Srbije” zaslužnim takmičarima. 
 
     Ispred Takmičarske komisije prisutnima se obratio predsednik komisije g.Miloš Stanković i rekao da je 
prethodna sezona kao što svi znamo bila specifična i da je virus Korone mnogo što-šta upropastio u smislu 
takmičenja, ali da je zahvaljujući vanljudskom zalaganju udruženja “Zlatno pero” iz Kruševca i udruženja 
“Slavuj”-Beograd takmičarska komisija imala šta da radi i imala uslove da u skladu sa pravilnikom proglasi 
najuspešnije takmičare u toj nesvakidašnjoj sezoni.  
     Takmičarska komisija je u skadu sa takmičarskim pravilnikom a na osnovu jedne održane izložbe 
izložbenih sekcija, dva takmičenja sekcije S i Državnog šampionata sekcije S1 sačinila spisak dobitnika ovih 
prestižnih priznanja. 
 

    Nakon ovih reči predsednika komisije čast da dodele pehare dobili su članovi TK. g. Nenad Jović i g. 
Gabor Herceg i to: 

• u sekciji ‚‚A‚‚ kanarinac pesme Harzer Roller, nije bilo takmičenja. 
• U sekciji “B”-nije bilo takmičenja; 
• U sekciji sekcija “D” najbolji po klasama bili su:- lipohromni kanarinci g. Goran Milićević iz 

udruženja “Kruševac” iz Kruševca ; -melaninski kanarinci g. Aleksandar Jovanović iz udruženja 
“Gaj” iz Niša, - mozaični kanarinci g. Zoran Tomić udruženje “Bagdala” Kruševac.  

• sekcija “E”- g.Rastislav Turčan, udruženje “Golub” Bačka Palanka;  
• sekcija “F1” g.Oskar Kelemen UOSŽ. “Subotica” sekcija ptičara; 
• sekcija “F2”-g. Dragan Kusonić klub za zaštitu ptica ‚‚Sombor‚‚ iz Sombora;  
• sekcija “G1”- g.Vladimir Nikolić iz udruženja “Štiglić” Leskovac; 
• sekcija ‚‚G2‚‚ -nije bilo takmičara koji ispunjavaju uslov ; 
• sekcija “H” g.Bojan Jovanović, udruženje “Gaj”-Niš;  
• sekcija “I1”- g.Davor Marković udruženje ‚‚ZOO Jagodina‚‚ iz Jagodine; 
• sekcija “I2”-nije bilo takmičara;  
• sekcija “J”- g.Miomir Bošnjak, udruženje UOSŽ “Subotica” iz Subotice;  
• sekcija “K” g. Zvonimir Svirčev, udruženje “Subotica” iz Subotice;  
• sekcija ”L” g. Ivan Šokčić, iz Subotice;  
• sekcija ”M”nije bilo izlagača koji ispunjavaju uslov;  
• sekcija “O ” g. Živojin Boškov udruženje “Golub” Bačka Palanka;  
• sekcija “P” g. Goran Sapožničenko klub za zaštitu ptica ‚‚Sombor‚‚ iz Sombora;  
• sekcija “S” g. Vladimir Kocić "Vlasina” Vlasotince i  
• sekcija “S1” g. Saša Cakić, udruženje ‚‚Štiglić‚‚ iz Leskovca. 

     I na Kraju u novoj kategoriji za NAJUSPEŠNIJE UDRUŽENJE pehar i laskava titula pripala je  udruženje 
“Gaj” iz Niša. 
 

     Delegati su gromoglasnim aplauzom pozdravili sve nagrađene. 
 

     Nakon zajedničke fotografije nagradjenih, predsednik Tomek još jednom je čestitao svim nagrađenima 
poželevši im puno uspeha u daljem radu. 
 

     Nakog ovog svečanog dela napravljena je kratka pauza, a svi prisutni su se mogli poslužiti pecivima i 
okrepiti hladnim sokovima. 
 

      Nakon pauze predsednik je ponovo pozdravio sve prisutne i otvorio zasedanje redovne skupštine Srpske 
ornitološke federacije za 2020/21.godinu. 
 

     Pre početka same skupštine predsednik g.Tomek pozvao je prisutne da minutom ćutanja odamo počast 
nedavno preminulim našim prijateljima i dugogodišnjim članovima SOF-a g.Tomi Živadinoviću, Stojiljković 
Staniši, Miletu Stošiću, Miletu Stuparu, Nikoli Đorđeviću i drugima. 
 



 

 

     Zasedanje je zvanično počelo izborom verifikacione komisije i utvrdjivanjem kvoruma. Za verifikacionu 
komisiju jednoglasno su izabrani gđa. Marina Jovanović i g.Rastislav Turčan koji su pristupili prozivci 
delegata, proveri punomoćja i utvrđivanju kvoruma.  
Komisija je utvrdila da je na skupštini  prisutno 31 delegata od 51 čime su potvrdili prisustvo kvoruma za 
nesmetan rad i odlučivanje skupštine. 
 

    Skupština je nastavljena  saopštavanjem dnevnog reda od strane predsedavajućeg. 
      Dnevni red je dat na razmatranje i jednoglasno usvojen. 
 

DNEVNI RED : 
1. Izbor i izveštaj verifikacione komisije;  
2. Izbor dva overivača zapisnika;  
3. Razmatranje i usvajanje zapisnika sa predhodne Skupštine SOF-a; 
4. Verifikacija novih i brisanje neaktivnih članica SOF-a;  
5. Izveštaj predsednika o radu SOF-a za 2020.god;  
6. Finansijski izveštaj blagajnika za 2020.god.;  
7. Izveštaj o radu Sudijske organizacije SOF-a;  
8. Izveštaji sekcije SOF-a (slavujari, štiglići i bastardi pesme) ;  
9. Izveštaj takmičarske komisije za takmičasku sezonu 2020/21;  
10. Izveštaj odbora za zaštitu ptica u prirodi;  
11. Izveštaj Nadzornog odbora;  
12. Izveštaj Disciplinske komisije;  
13. Diskusija o podnetim izveštajima i glasanje o istim;  
14. Plan i program za 2021 godinu;  
15. Odluka o visini članarine i cene prstenova za 2022-tu godinu;  
16. Utvrđivanje kalendara izložbi i takmičanja za 2021/22.god.;  
17. 1. Interkontinentalna COM svetska izložba „Istambul 2021“ ( Turska ) 
18. 69.Svetski Ornitološki šampionat u Valensiji( Španija)  
19. Razno  
 

   Druga tačka. Izbor dva overivača zapisnika. 
Obzirom da je sekretar saveza po Statutu i zapisničar na skupštini, potrebno je usaglasiti i poslovnik o radu 
kako bi i ovu skupštinu sproveli upravo u skladu sa poslovnikom. Ovo usaglašavanje stavljeno je na glasanje 
i JEDNOGLASNO usvojeno. Sa tim u vezi sekretar saveza g. Miroslav Stojanović predlaže da iz tehničkih 
razloga overivači budu iz mesta blizu zapisničara kako bi se tehnički proces potpisivanja olakšao. 
Predloženi su g.Milovan Stojadinović i g.Vladimir Vasić iz Kruševca. 
Predlozi su jednoglasno usvojeni. 
 

     Treća tačka bila je “Razmatranje i usvajanje zapisnika sa predhodne Skupštine SOF-a” 
Predsednik je otvorio ovu tačku podsećajući prisutne ih da su zapisnik sa prethodne skupštine dobili i uz 
Avifaunu i putem mejla, a da su mogli da ga pročitaju i na zvaničnom sajtu SOF-a i pozivao ih da iznesu 
primedbe na zapisnik ukoliko ih imaju. Obzirom da nije bilo primedbi, zapisnik je stavljen na glasanje i 
usvojen je jednoglasno. 
 

     Četvrta tačka. Verifikacija novih i brisanje neaktivnih članica SOF-a;  
Pri ovoj tački predsednik je dao reč sekretaru saveza g. Miroslavu Stojanoviću koji je izneo da su za članstvo 
u SOF u prethodnom periodu aplicirala dva udruženja i to udruženje “Kula” iz Kule i udruženje “Cvrkut-
BilbilBoster” iz Novog Sada. Nakon prijema i uvida u dostavljenu dokumentaciju utvrđeno je da odluka o 
članstvu udruženja iz Novog Sada nije u skladu sa njihovim Statutom jer je odluku o pristupanju doneo 
Upravni odbor tog udruženja dok u njihovom Statutu stoji da takvu odluku može doneti samo Skupština 
udruženja. Iz ovog razloga dokumentacija je vraćena kandidatu. Sve ovo naišlo je na razumevanje kolega iz 
udruženja “Cvrkut-BilbilBoster” i očekuje se usaglašavanje dokumentacije i njihov ponovni zahtev za prijem 
u članstvo SOF-a. 
   Drugo udruženje iz Kule poslalo je kompletnu i urednu dokumentaciju i UO SOF-a smatra da nema 
prepreka za njihov prijem u SOF. Upravni odbor pozvao je predstavnika ovog udruženja da prisustvuje ovoj 



 

 

skupštini i predstavi nam svoje udruženje kako bi ih glasanjem Skupština i zvanično primila u savez.         
Prisutnima se tom prilikom predstavio g. Čongor Lacko i ukratko predstavio svoje udruženje izrazivši 
zadovoljstvo što će biti deo velike ptičarske porodice kao što je SOF. Delegati su aplauzom pozdravili ovo 
izlaganje i JEDNOGLASNOM odlukom prihvatili ovo udruženje u svoje redove. Sekretar Stojanović je 
poželeo dobrodošlicu kolegama iz Kule i rekao da će u narednom periodu biti obavešteni o svom matičnom 
broju u savezu. 
 
    Nakon ovoga, reč je dobila blagajnica gdja. Marina Jovanović i saopštila delegatima koja su to udruženja 
koja su u skladu sa Statutom, neplaćanjem članarine tri godine za redom stekla uslov za brisanje iz članstva u 
savezu. To su udruženja: “Čivija” iz Šapca mb.28; “Fruška gora”-Laćarak mb.71; “Rumenka” iz Rumenke 
mb.56 i udruženje “Cvrkut” iz Loznice sa brojem 57. 
    Skupština je JEDNOGLASNO potvrdila brisanje iz članstva navedenih udruženja. 
 

    Peta tačka:Izveštaj predsednika o radu SOF-a za 2020.god;  
    Predsednik je podsetio da je ovaj izveštaj poslat udruženjima članicama elektronskim ali ga je ipak 
pročitao u celosti. U izveštaju se predsednik osvrnuo na rad i delovanje rukovodstva saveza u teškoj godini 
obeleženoj koronavirusom, na uspehe udruženja “Zlatno pero”-Kš.  i “Savuj”Bg.u organizaciji izložbi i 
takmičenja, ali i na zlonamerne aktivnosti pojedinaca koji su svim silama i na sve načine pokušali da unize i 
diskredituju rukovodstvo saveza pa i sam savez. Neki od njih išli su i toliko daleko da su i od samog 
predsednika COM-a tražili uskraćivanje podrške i saradnje sa SOF-om i rukovodstvom SOF-a.Ovaj izveštaj 
će u celosti biti u dodatku ovog zapisnika. 
    Nakon ovoga predsednik je na video-bimu prikazao finansijski izveštaj  koji su svi delegati i u pisanom 
obliku dobili prilikom dolaska na skupštinu.Uvidom u finansijski izveštaj, svi prisutni su mogli da se uvere u 
domaćinsko poslovanje i velike uštede u budzetu koje je u prethodnom periodu ostvarilo ovo rukovodstvo što 
je izazvalo gromoglasni aplauz i apsolutnu podršku. 
 

Šesta tačka: Finansijski izveštaj blagajnika za 2020.god.; 
    Kako bi delegate preciznije upoznala sa finansijskim poslovanjem i stanjem u blagajni, gđa. Marina 
Jovanović iznela je da su prošle godine članarinu SOFu platila 43 društva. 
Mrina je podsetila da je odlukom UO zbog svima znane situacije sa virusom Covid-19 bio produžen rok za 
plaćanje klupske članarine po povlašćenoj ceni i nakod 31.marta. Takođe u prethodnoj godini uplaćeno je 
1003 pojedinačnih članarina, 15 sudijskih i 3 pripravničkih. Što se tiče prstenja za obeležavanje ptica u 
prošloj godini poručeno je i distribuirano 44000 kom. što predstavlja najveći broj ikada poručenih prstenova 
po njenom saznanju. Blagajnica Marina ističe posebno zadovoljstvo što je upravo ove reči o najvećem broju 
poručenih prstenova ikada, izrekla i prošle godine, što pokazuje da svake godine ovaj broj raste i što zapravo 
dokazuje da smo na pravom putu i da savez kontinuirano  radi za dobrobit odgajivača i avikulture Srbije što 
nam i jeste najveći cilj. 
   Predsednik se zahvalio Marini na izveštaju i izrazio zadovoljstvo kako brojem članova tako i brojem 
poručenih prstenova za obeležavanje ptica što po njegovom mišljenju pokazuje i veće interesovanje članstva 
za odgojem ptica. 
 

Sedma tačka: Izveštaj o radu Sudijske organizacije SOF-a;  
   Reč je dobio g. Dragan Lazarević koji je prisutne upoznao sa situacijom u SO. 
Lazarević se u ime SO zahvalio udruženjima “Zlatno pero” KŠ. I “Slavui”BG. Koji su jedini organizovali 
izložbe i takmičenja i time očuvali takmičarski kontinuitet SO. ali i SOF-a. 
Osvrnuo se i na uspehe u izdavačkoj delatnosti i većem uključivanju naših sudija u izradi Avifaune, na 
zadovoljstvo svih nas. Lazarević je pročitao i izveštaj koji se sačinio dotadašnji VD.Predsednik SO. g.Dejan 
Antić. Nakon izveštaja koji je ispraćen aplauzom, g.Lazarević upoznao je Skupštinu i da je dana 6.6.2021. 
održana i izborna skupština SO. na kojoj je izabrano novo rukovodstvo sudijske organizacije, kao i nova 
ispitna i stručna komisija. Za novog predsednika SO. izabran je g. Aleksandar Jovanović iz Niša. Ova 
činjenica naišla je na zadovoljstvo prisutnih i sve je ispraćeno aplauzom. Predsednik saveza se zahvalio 
gospodinu Lazareviću na ovom izveštaju i dodao da je svojim prisustvom na skupštini SO. svedočio dobroj 
atmosferi i izuzetnim planovima novog predsednika Ace Jovanovića koji se između ostalog baziraju i na 



 

 

većem broju seminara kako za sudije tako i za članstvo što je po njegovom mišljenju odlična stvar koja će 
podići spremnost sudija, ali i znanje i umeće odgajivača a što će savez svakako podržati kako finansijski tako 
i na sve druge načine. 
 

Osma tačka.Izveštaji sekcije SOF-a (slavujari, štiglići i bastardi pesme) 
   U ime sekcije odgajivača kanarinaca pesme Slavujar, sekcije S1 prisutnima se obratio predsednik sekcije g. 
Branislav Karajović. I gospodim Karajović se iskreno zahvalio udruženjima “Zlatno pero” iz Kruševca i 
“Slavuj” iz Beograda koja su mimo svih poteškoća uspela da organizuju dva takmičenja u pesmi ovih ptica. 
Konstatovao je da su oba takmičenja bila na vrhunskom nivou i da je veliki broj takmičara uzeo učešća na 
ovim takmičenjima. Pored ovoga izneo je i planove sekcije za narednu sezomu u nadi da Korona-virus neće 
ponovo izazvati probleme. Krajović je još izneo problem oko Takmičarskog pravilnika i načina bodovanja 
ove sekcije. Naime prethodne skupštine prilikom usvajanja takmičarskog pravilnika su predstavnicima ove 
sekcije promakle neke stvari koje se tiču sistema bodovanja takmičara iz ove sekcije za proglašenje Prvaka 
srbije. Naveo je da sekcija ima svoj ustaljeni način bodovanja koji po njihovom mišljenu realnije odslikava 
stanje u kvalitetu ptica i uspehu odgajivača. Ovom prilikom zamolio je Skupštinu da usvoji taj način 
bodovanja i da se izmene unesu u pravilnik. Skupština je sa 30 glasova ZA I jednim uzdržanim prihvatila 
ovaj predlog uz molbu da sekcija takmičarskoj komisiji dostavi svoj sistem bodovanja koji će se 
implementirati u zvanični takmičarski pravilnik. 
    Sledeći je reč dobio g. Vladimir Nikolić predsednik sekcije odgajivača štiglića i bastarda pesme SOFa 
(sekcije S1). Nikolić je pročitao izveštaj o radu sekcije i ponovo pohvalio udruženje “Zlatno pero” koje je i 
ove 2021.godine organizovalo takmičenje ove sekcije na kome je učestvovalo 87 ptica čime je organizator 
oborio dosadašnji sopstveni rekord. Nikolić navodi da je svake godine sve više takmičara i sve veći broj 
ptica. Najviše raduje činjenica da je ove godine na takmičenju u Kruševcu broj štiglića nadmašio broj 
bastarda što pokazuje da je sve više odgajivača koji se upuštaju u ovo nimalo lako odgajanje štičlića. 
Vladimir upoznaje skupštinu da je u trenutku pisanja izveštaja poznat i organizator ovogodišnjeg Državnog 
šampionata ove sekcije koje će se održati 13.06.2021.god. u organizaciji udruženja “Golub” iz Bačke Palanke 
koje je svoje sposobnosti u organizaciji ovakvih manifestacija već pokazalo pre par godina i da će i ovoga 
puta to zasigurno biti praznik za sve ljubitelje pesme štiglića. G.Vladimir Nikolić izneo je i planove o 
zajedničkom sastanku i seminaru sličnih sekcija iz okruženja gde bi razmenili iskustva i počeli sa 
usaglašavanjem standarda kako bi jednog dana mogli organizovati i međunarodna takmičenja, ali i zajednički 
nastupati pred COM-om kao što su to uradile naše kolege “slavujardzije”. 
 

Deveta tačka:Izveštaj takmičarske komisije za takmičasku sezonu 2020/21;  
    Predsednik komisije g. Miloš Stanković izneo je da se prethodne sezone održala samo jedna izložba svih 
izložbenih sekcija i klasa i to u organizaciji udruženja “Zlatno pero” iz Kruševca na kojoj je bilo učestvovalo 
69 izlagača iz trinaest društava sa 444 ptica. Ostala tri takmičenja bila su iz “pevačkih” sekcija i to dva 
takmičenja sekcije “S” u organizaciji udruženja “Slavuj” iz Beograda i ponovo “Zlatnog pera” iz Kruševca. 
Na takmičenju u Beogradu učestvovalo je 20 izlagača iz šest društava sa 67 ptica, a na takmičenju u 
Kruševcu 17 izlagača iz deset društava sa 87 ptica. Jedino takmičenje tj. Državni šampionat za sekciju “S1” 
organizovalo je ko drugi nego “Zlatno pero” na kome je bilo 20 izlagača sa 68 ptica iz pet društva. 
Takmičarski rezime prethodne sezome je: 666 ptica, 110 izlagača iz sedamnaest udruženja. Po rečima 
g.Stankovića movo možda i nije veliki broj ptica i izlagača, ali uzimajući u obzir sve poteškoće i probleme 
izazvane pandemijom virusa Covid-19 i činjenicu da u okruženu, pa i šire skoro da i nije bilo izložbi ovo 
predstavlja izuzetan uspeh. 
 

Deseta tačka:Izveštaj odbora za zaštitu ptica u prirodi;  
    Odbor za zaštitu ptica izneo je da je ove i godine situacija sa Korona virusom poremetila mnoga udruženja 
i njihove akcije na prehrani ptica te da su samo poneka udruženja kao npr.Udruženje ‚‚Zlatno pero‚‚ iz 
Kruševca i klub iz Sombora i udruženje “Sokolica” iz Prokuplja javno predstavili svoje akcije ali da nijedno 
udruženje nije poslalo aplikaciju po konkursu. Iz navedenih razloga odbor nije mogao dodeliti predviđene 
plakete. Predsednik odbora g. Miroslav Stojanović izrazio je nadu da će već sledeće zime situacija u zemlji 
biti bolja i da će se akcije prehrane i pomoći pticama u zimskom periodu intenzivirati. Stojanović je ponovo 
izneo kritike i podsetio sve delegate da je statutarna obaveza svih članica zaštita ptica u prirodi ali i slanje 



 

 

izveštaja o tim aktivnostima kao materjal za skupštinu saveza. “Znam i verujem da sva vaša udruženja i 
organizuje razne akcije pomoći pticama u prirodi od prehrane pa do borbe protiv krivolova, ali vas molim 
pošaljite izveštaj o tome. Nije teško a znači puno na promiciji takvih i sličnih akcija, podizanju ugleda vaših 
udruženja ali i ugledu samog saveza.” zaključio je Stojanović. 
 

Jedanaesta tačka: Izveštaj Nadzornog odbora. 
   Izvštaj Nadzornog odbora pročitao je predsednik odbora g. Zoran Jakovljević. Nadzor ni odbor smatra da je 
UO. odlično odgovorio na situaciju izazvanu pandemijom virusa Covid-19 i uz korišćenje savremenih 
sredstava komunikacije svo vreme imao pod kontrolom funkcionisanje saveza. Jakovljević u izveštaju navodi 
da je kao i do sada transparentnost rada Upravnog odbora bila na najvišem nivou što je omogućilo da NO. 
konstantno bude u toku svih odluka i kompletnog rada UO. u prethodnom periodu. NO. se svojim savetima i 
sugestijama trudio da doprinese radu upravnog odbora, i bude na usluzi u svakom trenutku. NO. je pohvalio 
uspeh upravnog odbora da u ovom teškom vremenu u saradnji sa udruženjima članicama održe takmičarski 
kontinuitet i doprinesu organizaciji izložbi i takmičenja što nije pošlo za rukom i mnogim većim savezima pri 
COM-u. Nadzorni odbor ispunio je i svoju statutarnu obavezu i izvršio pregled i kontrolu finansijskog 
poslovanja SOFa i tom prilikom nije uočio nikakve nepravilnosti koje bi upućivale na bilo kakve zloupotrebe. 
Jakovljević je naveo i to da su po osnovu prijava od strane pojedinaca, proveru finansijskog poslovanja i 
zakonitost odluka u prethodnom periodu pored NO kontrolisale i nadležne institucije te da upravo ti zapisnici 
i zaključci govore o radu upravnog odbora u skladu sa zakonima Republike Srbije i drugim relevantnim 
aktima. U svakom slučaju NO. je u prethodnom periodu upravnom odboru uputio par predloga koji bi po 
mišljenju NO. još više unapredio već dobar i kvalitetan rad rukovodstva saveza. 
    Jakovljević iznosi da je NO. u prethodnom periodu primio samo jednu predstavku i to od strane g. Zorana 
Nikolića iz udruženja “Slavuj 2018” iz Kragujevca u kojoj se navode navodne nepravilnosti u radu prethodne 
skupštine SOFa tj. osporava se kvorum i validnost odluka sa iste. NO. je uvidom u dokumentaciju sa 
prethodne skupštine, ovlašćenja delegata, zapisnika i ostalih saznanja ove primedbe odbacio kao neosnovane.   
Ostale insinuacije koje u dopisu navodi Zoran Nikolić NO. nije razmatrao već ih je odbacio kao neozbiljnje i 
neprimerene a g. Nikolić je zamoljen da se prilikom komunikacije sa zvaničnim organima saveza čijii je član 
obraća sa većim poštovanjem moralnih i etičkih normi. Na samom kraju izlaganja NO. je svim članovima 
saveza poželeo sreću u daljem radu. 
PS. Kompletan izveštaj NO. biće sastavni deo ovog zapisnika. 
 

Dvanaesta tačka:  Izveštaj Disciplinske komisije. 
   Izveštaj je pročitao predsednik DK. g.Branislav Karajović koji je upoznao prisutne da je  u prethodnom 
periodu ovom organu saveza upućena jedna disciplinska tužba i jedna žalba u prvostepenom postupku. 
Podneta disciplinska prijava zapravo je bila disciplinska tužba upravo po nalogu ovog, najvišeg organa 
saveza tj. skupštine SOF-a koju je u ime i po nalogu Skupštine protiv g.Zorana Nikolića iz udruženja “Slavuj 
2018” iz Kragujevca podneo predsednik saveza. Tužba se odnosila na neovlašćeno objavljivanje finansijskih 
dokumenata saveza na društvenim mrežama i zloupotreba istih.  
    Disciplinska komisija postupala je po ovom predmetu i na osnovu svih dokaza i činjenica donela 
JEDNOGLASNU odluku da je optuženi Zoran Nikolć KRIV po svim tačkama tužbe  te mu se u skladu sa 
pravilnikom  izriče kazna: Trajnog isključenja iz članstva uslovno na 2(dve) godine. “To praktično znači da 
g.Nikolić u trajanju ovog perioda od dve godine ne sme načiniti bilo koji disciplinski prekršaj po 
disciplinskom pravilniku SOF-a. U suprotnom aktiviraće se kaznena mera trajnog isključenja.” objasnio je 
g.Krajović. DK. se iskreno nada da će g.Nikolić imati razumevanja i ispoštovati ovu uslovnu kaznu kako bi 
nastavio da bude član ove naše organizacije. “U svakom slučaju o svojoj sudbini u ovoj organizaciji odlučuje 
isključivo on sam.” zaključio je predsednik DK. 
    Druga predstavka je bila žalba g. Miroslava Dobrijevića po rešenju Disciplinske komisije u predmetu 
“Dobrijević protiv Stojanovića”. DK. je odbacila ovu Žalbu iz prostog razloga što nijednog novog dokaza ili 
nalaza koji bi eventualno uticali na promenu odluke disciplinske komisije nije bilo. DK. je JEDNOGLASNO 
ostala pri svojoj prethodnoj odluci kojom je g. Stojanović oslobođen svih optužbi a g. Dobrijeviću je u obliku 
pravnog leka saopšteno pravo na još jednu žalbu o kojij će u drugom stepenu odlučivati skupština SOF-a. 
g.Karajović se zahvalio prisutnima na pažnji. 
 



 

 

Trinaesta tačka: Diskusija o podnetim izveštajima i glasanje o istim 
-Po izveštaju predsednika nije bilo prijava za diskusiju. 
-Po finansijskom izveštaju nije bilo prijavljenih za diskusiju. 
- Sledeći izveštaj na raspravi bio je izveštaj Sudijske organizacije. Za reč se javio g. Dragan Ćamilović koji se 
nadovezao na izveštaj SO. i pojasnio prisutnima da je SO osim novog predsednika dobila i kompletno nov 
Izvršni odbor, novu ispitnu i stručnu komisiju. Ćamilović je ovo naveo kako bi svi prisutni u narednim 
periodu znali kome treba da se obrate ukoliko im bilo šta zatreba iz određene sekcije. Napomenuo je da je 
ideja da se potpuno rekonstruiše SO i da se što više približi odgajivaču. Ćamilović podseća na reči novog 
predsednika g.Ace Jovanovića i ideju koju je svesrdno prihvatio i IOSO ali i UO SOF-a da svi budući 
seminari SO budu otvoreni i za članstvo kako bi svi postali jena ekipa i svi zajedno doprineli da ovaj naš hobi 
bude na još većem nivou, zato poziva sve prisutne da prenesu ove reči i ovu nameru svima u svojim 
udruženjima kako bi svi zainteresovani bili obavešteni jer po rečima g.Ćamilovića SO. postoji zbog 
odgajivača i vreme je da taj stav ponovo zauzme svoje mesto. Ćamilović poziva sve članove da se na sajtu 
SOF-a u delu SO informišu o vođama sekcije i da aktivno sarađuju sa njima na zadovoljstvo svih. 
Na ovaj izveštaj nadovezao se i sekretar saveza g.Stojanović i izrazio zahvalnost SO što su svoju izbornu 
skupštinu održali pre ove skupštine SOF-a kako bi svi mi već znali ko je novi predsednik, ko su članovi 
novog rukovodstva i sa kim ćemo u narednom periodu sarađivati. Stojanović izražava žaljenje što nisu uspeli 
da predloge izmena i dopuna raznih  pravilnika SO koji su po njegovom saznanju u planu , definišu i ovom 
prilikom predstave delegatima na verifikaciju kako bi već nakon ove skupštine mogli da ih primenjuju. “ Ipak 
sve pohvale SO što su i ovo odradili i što su se stvari pomerile sa mrtve tačke. Novom rukovodstvu sve 
čestitke i puno sreće u radu.” poželeo je Stojanović. 
Na rači Stojanovića osvrnuo se g.Ćamilović i podsetio sve da na sajtu upravo mogu videti pomenute predloge 
pravilnika SO. Zamolio je sve zainteresovane da se upoznaju sa istim i da daju svoj doprinos da pravilnici 
budu još bolji i po meri odgajivača. 
- Oko izveštaja sekcija bilo je diskusije. 
Predsednik saveza g. Tomek izneo je zadovoljstvo činjenicom da je od zvaničnog priznanja Slavujara u 
COM-u došlo do ekspanzije i da na takmičenjima učestvuje sve veći broj odgajivača sa sve većim brojem 
ptica. “Pravo je zadovoljstvo videti i uveriti se da sav naš trud oko Slavujara nije bio uzaludan a da su naše 
odluke i postupci prilikom procesa priznavanja rase bili pravi i da daju rezultate na samom terenu i na 
takmičenjima gde zapravo i treba.” rekao je Tomek. Takođe predsednik se u par reči osvrnuo i na sekciju 
“štiglićara” i pohvalio dosadašnji uspeh sekcije. “Vidim u regionu mnogi pominju ovu vrstu ptica i 
takmičenja, ali niko nema ovo što mi imamo. Pravinike koji regulišu sve detalje takmičenja, ocenske liste i 
kompletan sistem takmičenja i ocenjivanja... To je pravi put i samo tako i u toj sekciji jednoga dana možemo 
doći do uspeha kao sa Slavujarima a UO će svakako pružiti svu podršku sekciji u radu. Zato molim sve vas 
koji ste uključeni u taj rad da vam entuzijazam ne opada već da nastavite dalje do konačnog uspeha, ne 
osvrćući se na zlurade komentare onih koji samo komentarišu a zapravo ništa nisu uradili po tom pitanju. 
Verujte mi da je puno pozitivnih reakcija ljudi  iz celog sveta koji sa pažnjom prate ova naša takmičenja 
čudeći se da smo i na tom polju već daleko došli u organizacionom smislu. ” zaključio je Tomek.  
- O izveštaju Takmičarske komisije nije bilo diskusije osim već pomenute promene u načinu bodavanja u 
sekciji S. 
- O izveštajima Komisije za zaštitu ptica  nije bilo diskusije. 
- Na izveštaj NO. osvrnuo se g.Tomek koji se zahvalio članovima komisije na korektnoj saradnji i pohvalio 
njihovo angažovanje po svim pitanjima. 
   Tomek je dodao da ideja o “menadzmentu” možda jeste moderna i napredna, ali smatra da savez trenutno 
nije u stanju da tako nešto sprovede. Tomek nije siguran da naš hobi ima prohodnost ka nekim državnim 
projektima putem kojih bi se mogla obezbediti neka značajna sredstva za angažovanje lica koja bi se time 
bavila.  
   Reč dobija g. Rastislav Turčan koji se ne slaže sa predsednikom da za naš hobi nema mesta u državnim 
projektima i fondovima. Navodi primer živinara koji na dve nacionalne, autohtone rase dobijaju poprilična 
sredstva od države za unapređenje i održavanje rase. “Mi imamo nešto novo i jedinstveno na svetu, a 
međunarodno priznato imamo našeg Slavujara  i to trebamo iskoristiti  i nastupati prema nadležnima kako bi 
pribavili sredstva za unapređenje i razvoj ove rase i samog odgoja.” rekao je Turčan. Nadalje se Rastislav 



 

 

osvrće na razne dopise i prozivke pojedinih ljudi na račun saveza i rada upravnog odbora. Turčan ne shvata 
zlonamerne prijave i raznorazne tužbe pojedinaca protiv saveza. Napominje da u takvoj atmosferi zaista ne 
možemo aplicirati za bilo kakva sredstva kod države jer se protiv nas vode neke istrage zasnovane na 
zlonamernim potezima pojedinaca koji očigledno ne misle dobro savezu. Takve stvari se moraju prekinuti a 
članstvo se u tom smislu mora korigovati i shvatiti da svojim potezima nanose samo štetu savezu, smatra 
Rastislav. 
   Na priču se nadovezao i Miroslav Stojanović koji se slaže sa Rastislavom i navodi da sigurno postoji 
mogućnost za dobijanje sredstava na kontu unapređenja rase Slavujara, ali da postoje i mnoge druge 
mogućnosti kao što su sredstva za održavanje seminara kao edukativnih radionica, takmičenja idr. “Možda 
nama i jeste teško da vidimo sve te mogućnosti jer nismo dovoljno kompetentni, zato i treba podržati ideju da 
se u budućnosti pronađe neko stručno lice koje bi se za nas bavilo tim poslovima i koji bi svojim radom 
pribavio i obezbedio sredstva i za svoje angažovanje ali i za aktivnosti SOF-a. Slažem se da je možda 
trenutno neizvodljivo tako nešto, ali ne treba olako odbaciti tu ideju i inicijativu”. Zaključio je Stojanović. 
Tomek iznosi, da se na osnovu iznešenog može složiti sa time, ali i dalje smatra da trenutno nismo u takoj 
situaciji, što ne znači da jednoga dana neki novi klinci u tome neće uspeti. 
 

- O izveštaju DK. nije bilo rasprave. 
Odlučeno je da se o izveštajima glasa pojedinačno nakon čega se pristupilo glasanju. 

• Izveštaj predsednika za 2020.god usvojen je JEDNOGLASNO. 
• Finansijski izveštaj za 2020.god. usvojen je JEDNOGLASNO.  
• Izveštaj o radu SO. usvojen je JEDNOGLASNO.  
• Izveštaji sekcija ‚‚S‚‚i ‚‚S1‚‚ usvojeni su JEDNOGLASNO. 
• Izveštaj Takmičarske komisije usvojen je JEDNOGLASNO. Pri ovom izveštaju sa jednim uzdržanim 

delegatom su usvojene izmene pravilnikau delu bodovanja za prvaka sekcije S. 
• Izveštak komisije za zaštitu ptica u prirodi USVOJEN je uz jednog uzdržanog delegata. 
• Izveštaj nadzornog odbora usvojen je JEDNOGLASNO.  
• Izveštaj Disciplinske komisije usvojen je JEDNOGLASNO. 

 

Ovim je glasanje po izveštajima završeno. Predsednik je dao pauzu od 5 minuta nakon čega će se zasedanje 
nastaviti. 
 

Četrnaesta  tačka:  Plan i program za 2021 godinu 
    Predsednik je na video bimu predstavio i izložio prisutnima predlog plana rada i finansijskog plana za 
2021.god. i napomenuo da su neke od planiranih stvari već realizono obzirom da je sada već pola godine 
prošlo a savez je funkcionisao. Tomek je izrazio zadovoljstvo što su planom predviđena značajna sredstva za 
pomoć udruženjima pri organizaciji izložbi i takmičanja što nikada pre ovog rukovodstva nije bio slučaj osim 
sredstava za Državni šampionat. Planom je predviđeno da se sufinasira i finansijski pomogne organizacija 
seminara i stručnih skupova ali ne samo za SO. već i za sve članove i odgajivače koji to žele. Stim u vezi sva 
udruženja koja budu želela da organizuju seminar ili drugi vid edukativnog skupa mogu se obratiti upravnom 
odboru i aplicirati za sredstva predviđena za tu namenu. Planom su predviđeni i drugi oblici pomoći 
udruženjima kao što je donacija saveza po ptici koje je ove godine sa 50 povećana na 100 din. Predviđena je i 
dodatna finansijska pomoć za određene izložbe i takmičenja međunarodnog karaktera kao npr. takmičenje 
Malinoa u Velikom Gradištu. G. Tomek ističe da ne postoje savez u regionu koji ovoliko i na ovakav način 
pomažu svoje članice i podstiču organizaciju izložbi. Tužno je to što i pored svega ovoga neki ‚‚spasioci‚‚ 
bacaju drvlje i kamenje po nama i našem savezu. 
   Nadalje, planom je predviđeno i učešće na svetskom prvenstvu u Valensiji, mada sumnjamo da će se tamo 
moći ići sa pticama,ali obzirom da je tada i izborna skupština COM-a smatramo da predstavnici našeg saveza 
moraju biti tamo i zastupati i predstaviti naš savez. Takođe predviđena su i sredstva za promociju našeg 
Slavujara i organizaciju Balkanskog šampionata. Određena sredstva planirana su i za učešće naših ptica i 
odgajivača i na po nama najbitnijoj izložbi u Turskoj u Istanbulu koja će zapravo na neki način predstavljati i  
šampionat za ovaj deo Evrope i van-evropske zemlje. Jako je bitno i da što više naših sudija bude na tom 
šampionatu i da aktivno sudi na istom.  



 

 

    Uštedom sredstava u prethodnom periodu u situaciji smo i da kupimo transportne kaveze koji su neophodni 
za transport ptica na evropske i svetske izložbe i da na taj način takođe pomognemo našim odgajivačima. 
Naravno, još pomoći i ulaganja planiramo u organizaciji izložbi te su stoga planirana i sredstva za nabavku 
programa za izradu kataloga i pratećeg materjala za izložbe što će sasvim sigurno svim organizatorima 
olakšati posao i uštedeti vreme i novac. 
    Pored ovih prvenstveno finansijskih planova predsenik je Skupštinu upoznao i sa ostalim planovima i 
namerama upravnog odbora u narednom periodu.  
   Na ovaj predlog plana osvrnuo se i sekretar saveza g.Stojanović i izrazio zadovoljstvo činjenicom da su sva 
sredstva koja su ušteđena tj.nisu potrošena u prošloj godini, ovim planom planirana kao investicija za 
poboljšanje uslova i kvaliteta itložbi i takmičenja, pomoć odgajivačima i izlagačima ali i organizatorima 
izložbi kao i edukaciju naših sudija i članstva putem seminara. Plan kojim se ovoliko sredstava opredeljuje za 
pomoć odgajivačima, izlagačima, organizatorima i svom članstvu nikada do sada nije bio. Jednom rečju ovaj 
plan stavlja akcenat na dobrobit odgajivača i svih naših članova toliko da sličnog nema u okruženju, pa i u 
Evropi. “Ovaj plan potpuno odslikava rad ovog upravnog odbora i to, kako ovaj UO zapravo gleda na stvar sa 
rasporedom sredstava i prioritetima.” završio je Stojanović. 
   Prisutni delegati su sa velikim zadovoljstvo konstatovali da je plan zasnovan i da se bazira na što većoj 
podršci odgajivačima, takmičarima, izlagačima kao i organizatorima izložbi i takmičenja i kao takav naišao je 
na apsolutnu podršku i razumevanje. 
Plan i program za 2021.godinu JEDNOGLASNO je usvojen. 
Petnaesta tačka:  Odluka o visini članarine i cene prstenova za 2022. godinu 
   Predlog UO. je da članarina za 2022 .god. ostane ista kao i ove godine kao i cena prstenova iako je ova cena 
prstenova zapravo najniža u Evropi obzirom da mi kao van-evropska država plaćamo i uvoz i carinu i pdv. i 
druge troškove  koje druge tj.evropske zemlje nemaju. 
Predlog je usvojen JEDNOGLASNO. 
 

Šesnaesta tačka: Utvrđivanje kalendara izložbi i takmičanja za 2021/22.god. 
     Upravnom odboru do tog trenutka upućeni su sledeći zahtevi za termine održavanja izložbi: 
     Državni šampionat sekcije odgajivača štiglića i bastarda pesme SOF-a ‚‚S1‚‚ održano je u Bačkoj Palanci 
u organizaciji udruženja ‚‚Golub‚‚ -Bačka Palanka. 
    Generalni Državni šampionat koji prethodne godine nije održan ostaje za ovu godinu u organizaciji 
udruženja “Zoo Jagodija” iz Jagodine, datum državnog šampionata moramo uskladiti uzimajući u obzir 
izložbu u Istanbulu. 
 

• 14.-17.10.2021. sve izložbene sekcije......‚‚Sremska Mitrovica‚‚ 
• 29.-31.10.2021. sve izložbene sekcije...‚‚Zlatno pero‚‚- Kruševac...”Gaj”-Niš 
• 04.-07.11.2121. sve izložbene sekcije.....”Slavujar toplice” -Prokuplje 
• 11.-14.11.2021. sve izložbene sekcije......‚‚Slavuj‚‚- Beograd 
• 25.-28.11.2021. sve izložbene sekcije......‚‚Sekcija ptičara‚‚-Subotica 
• 28.-30.01.2022. sve izložbene sekcije......‚‚Klub odgajivača ptica‚‚- Sombor 

 

     Takmičenja pevačkih sekcija : 
 

• 31.05.2021. takmičenje sekcija ‚‚S1‚‚Štiglići i bastardi..‚‚Zlatno pero‚‚- Kruševac 
• 13.06.2021. Državni šampionat sekcije “S1” Štiglići i bastardi...”Golub”-Bačka Palanka 
• 17.10.2021.  takmičenje sekcija ‚‚S‚‚ Slavujari...”Avis” Pančevo 
• 24.10.2021.  takmičenje sekcija ‚‚S‚‚ Slavujari...... ‚‚Slavuj‚‚- Beograd 
• 31.10.2021. takmičenje sekcija ‚‚S‚‚ Slavujari...... “Kruševac”-Kruševac 
• 07.11.2121. takmičenje sekcija ‚‚S‚‚ Slavujari ....”Slavujar toplice”-Prokuplje  
• 14.11.2021. takmičenje sekcija ‚‚S‚‚.......‚‚ Bagdala‚‚- Kruševac 
• 25-28.11.2021.  takmičenje malino kanarinaca...... ‚‚Slavuj‚‚- Beograd 

 

     Predsednik saveza uputio je apel predstavniku  sudijske organizacije g. Draganu Lazareviću da  ove 
datume planiranih izložbi i takmičenja uzmu u obzir kako bi na vreme obavestili sudije i obezbedili njihovo 
prisustvo.  



 

 

 

    Svi prisutni su izrazili nadu da će situacija sa Koronavirusom dozvoliti realizaciju svih planiranih izložbi. 
 

 Sedamnaesta tačka: 1. Interkontinentalna COM svetska izložba „Istambul 2021“ ( Turska )  
Predsednik je rekao da je u prethodnim tačkama govorio o ovoj za nas jako značajnoj izložbi te da nema puno 
toga da doda. 
    Rekao je da će UO već u narednom periodu krenuti u prikupljanje potrebne dokumentacije i da se nada da 
ćemo sve planirano uspeti da ostvarimo. Takođe predsednik je naveo da su pored svih drugih ptica Slavujari 
ipak prioritet kao i suđenje naših sudija. Uključio se i predsednik sekcije Slavujara g. Karajović i izneo da je 
jako bitno da se Slavujari pojave na tom takmičenju jer je već u razgovorima sa predstavnicima turskog 
saveza čuo njihovu zainteresovanost da se uključe u priču sa slavujarima i aktivno počnu da odgajaju ovu 
sada već svetski priznatu rasu. 
 

Osamnaesta tačka: 69.Svetski Ornitološki šampionat u Valensiji( Španija) 
    I o ovoj temi već je bilo reči u prethodnim tačkama. Predsednik nije optimista što se tiče učešća naših ptica 
na ovom svetskom šampionatu ali da mi moramo imati predstavnika na izbornoj skupštini COMa.. 
Sekretar saveza rekao je da će svakako sve informacije o svemu ovome biti blagovremeno postavljene na sajt 
SOF-a i apelovao na odgajivače da malo više prate sajt.Naravno sekretar napominje da je on kao i svi članovi 
UO.u svako doba dostupan za bilo kakva pitanja i informacije svima koji se zvanično obrate. 
 

Devetnaesta tačka: Razno. 
   Pri ovoj tački Dragan Gostojić delegat Novosadskog društva  je apelovao da se ako treba kupi fotoaparat ili 
kamera kako bi se snimale svetske izložbe i taj materjal postavljao na sajt SOF-a kako bi se omogućilo našim 
članovima koji nisu u prilici da prisustvuju tim događajima da vide što više ptica i materjala. Predsednik je 
rekao da smo tako nešto već radili i objavljivali slike i snimke na fb.stranici saveza jer je to mnogo brže i 
pristupačnije svima nego postavljanje na sajt. Naravno prihvatamo sugestiju i trudićemo se da oni koji budu 
prisustvovali takvim događajima bar na taj način našim članovima približe atmosferu sa velikih svetskih 
izložbi. 
    Nadovezao se i sekretar Stojanović i osvrnuo se na ideju o kupovini fotoaparata rekavši da se negde već 
pominjao navodni fotoaparat u posedu saveza koji je nabavljen za vreme prethodnog rukovodstva. Takođe na 
sastanku UO govorili smo o tome i dobili obaveštenje od blagajnice Marine da savez zapravo poseduje foto-
box (kutiju za fotografisanje ptica) koji su bivši predsednik saveza g.Kulić i g.Oparnica od saveznih para i za 
potrebe saveza kupili prilikom boravka na svetskom šampionatu u Bariju a koji ovo rukovodstvo na 
primopredaji inventara SOF-a nije dobilo. Marina je tada iznela da o tome svedoči i tonski zapis sa sastanka 
UO iz tog vremena koji ona poseduje. Zaključak je da se pribave podaci o tome i uputi molba g.Kuliću da 
nam razjasni situaciju oko svega toga. Nadovezao se i predsenik Tomek rekavši da od g.Kulića u narednom 
periodu treba dopisom zatražiti i elektronski oblik prethodnih brojeva Avifaune koji su takođe u vlasništvu 
saveza. 
     Reč je ponovo dobio sekretar Stojanović koji je iz rečenog primetio da postoji veliki problem oko 
inventara saveza kao i oko dela arhive koju od prethodnog rukovodstva nikada nismo dobili. Stojanović je 
upoznao prisutne da je u toku digitalizacija arhive sofa na dva hard diska na kojima će u digitalnom formatu 
biti sva arhiva koju savez poseduje pa tako i popis inventara kako se u budućnosti nebi dešavale slične stvari. 
Sekretar je pokazao prisutnima pomenute hard diskove i objasnio da će jedan od njih (radni) biti kod 
sekretara u koji će se unositi i ažurirati sva nova dokumenta a drugi (kontrolni) nalaziće se kod predsednika 
saveza što će garantovati sigurnost podataka i  arhive u slučaju eventualnog kvara na jednom od dva uređaja. 
Diskovi će se usaglašavati jednom godišnje i to pred skupštinu saveza kada će dokumentacija na njima biti 
usaglašena i identična. “To će značajno pospešiti rad saveza i preglednost celokupne arhive. U buduće kada 
se od nas zatraži bilo koji dokument, sa par klikova na tastaturi isti će biti dostupan za bilo koju namenu.” 
zaključio je Stojanović. 
    G. Miloš Stanković pohvalio je ovu inicijativu i rad sekretara i nagovestio da je tadašnja vizija sekretara 
zapravo pre izvesnog vremena implementirana i u zakone Republike Srbije te ovo sada ne predstavlja samo 
ažurnost i pedantnost SOF-a u vođenju arhive i dokumentacije već i zakonsku obavezu svih pravnih 
subjekata. Predsednik Tomek je takođe pohvalio rad sekretara po ovom pitanju i naglasio da je to zaista veliki 



 

 

posao ali da ćem naša arhiva nakon toga biti u skladu sa dvadesedtprvim vekom u kome i živimo ali i u 
skladu sa zakonima RS. 
    Pri tački RAZNO za reč se javio i g. Gabor Herceg koji se obratio prisutnima i zatražio da se razmotri 
mogućnost da se prstenovi SOFa zaštite. Razlog ovog zahteva je taj što se pojavljuju kopije ovih prstenova 
domaćeg nelegalnog proizvođača koji su lošijeg kvaliteta, ali sa identičnim obeležjima koje neki članovi 
saveza koriste pa čak i ptice alkirane takvim prstenovima prijavljuju na izložbe. Još jedano uznemirujuće 
saznanje koje je došlo do g.Hercega je učešće odgajivača koji nisu članovi SOFa i sa nekim drugim alkama 
na izložbama SOFa. Ono što je zabrinjavajuće je to što upravo to odobrava jedan predsednik udruženja 
članice SOFa inače organizator izližbi koga nije hteo da imenuje. G.Gabor postavlja pitanje mogu li ljudi koji 
nisu članovi SOFa i sa alkama koje nisu savezne učestvovati na izložbama SOFa i koji je stav skupštine o 
tome? Herceg navodi da on nije protiv toga da takvi odgajivači izlažu, ali da je neshvatljivo da organizator na 
osnovu toga dobija donaciju po ptici a da ptice nisu alkirane alkama SOFa i samim tim takvi odgajivači ne 
doprinose zajedničkoj saveznoj kasi iz kojih se crpi između ostalog i ova pomoć organizatorima. 
Predsednik navodi da takve stvari prvi put čuje i navodi da nikada na izložbama pri savezu nisu mogle 
učestvovati ptice koje nisu obeležene saveznim alkama osim alkama drugih saveza na međunarodnim 
izložbama. Ko god da je taj organizator koji je rekao da je tako nešto moguće prosto nije bio u pravu. Robert 
navodi da je to prosto neshvatljivo i da savez nikada neče stati iza takvih stvari.  
    Po ovom pitanju reč je dobio i g. Miroslav Stojanović koji navodi da prvi put ovako nešto čuje i da prosto 
ne može da veruje šta sve ljudima pada na pamet. Stojanović navodi svoj stav da na svim takmičenjima pod 
pokroviteljstvom SOF-a ne može učestvovati ni jedna ptica koja nije obeležena saveznom alkom. Klupska 
izložba koju neko udruženje želi da napravi a koja nije pod pokroviteljstvom saveza, ne koristi obeležja 
saveza, ne učestvuje u bodovanju pri savezu niti na bilo koji način ima veze sa savezom je druga stvar i 
organizator može da radi šta hoće, ali na zvaničnim izložbama saveza takve stvari su ne prihvatljive.  
     U slučaju da se takve stvari ipak dešavaju morale bi se sankcionisati. Ukoliko sudija, organizator  ili 
kontrolna komisija uoče takvu neku alku ili takmičara koji nije individualni član SOF-a takvu pticu mora 
diskvalifikovati a protiv odgajivača podneti disciplinsku prijavu. Prosto takva situacija predstavlja 
falsifikovanje alke i predstavlja prekršaj koji se treba najstrožije kazniti, završio je Stojanović. 
    Nadovezao se i g.Lazarević koji kaže da u pravilniku SO stoji da se ocenjuju isključivo ptice sa saveznim 
prstenovima, u protivnom takva ptica se ne ocenjuje. Ipak možda se i desi da alka poseduje sve oznake SOFa 
a da je zapravo falsifikat i  sudija ne primeti, ali u slučaju da se primeti takva ptica se diskvalifikuje. 
    Delegati su se složili sa svim iznetim i podržali stav upravnog odbora. Ukoliko bilo ko primeti takav slučaj 
treba odmah da prijavi organizatoru i kontrolnoj komisiji kako bi se na vreme reagovalo. A ukoliko 
organizator svesno dopušta takav vid falsifikovanja ili kršenja pravilnika protiv njega takođe treba podneti 
disciplinsku prijavu. 

Sa ovom tačkom iscrpljene su sve tačke dnevnog reda. 
 

Predsednik SOF-a g. Robert Tomek zahvalio se svima na konstruktivnom radu i poželeo srećan put pri 
povratku kućama. 

          U Ugrinovcima 
          26.06.2021. god. 
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